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ACTA-RESUM AUDIENCIA PUBLICA 
 
Data: 29 de novembre de 2022 
Lloc: Sala de Plens de la seu del Districte de Nou Barris (Pl. Major de Nou Barris, 1) 
Hora: 18:30 h. 
 
 
Presideix: Il·lma. Sra. Gemma Sendra i Planas, presidenta del Consell del Districte de Nou 
Barris 
 
Assistents: 
 
Il·lm. Sr. Francesc Xavier Marcé Carol, regidor del Districte de Nou Barris 
 
Sra. Sheila María Guerra Andrés (PSC) 
Sra. Sara Belbeida Bedoui (PSC) 
Sr. Andrés Rodríguez Domínguez (PSC) 
Sr. Jordi Bouzón Magriña (PSC) 
Sr. Antoni Pallarès Davó (PSC) 
Sr. Dídac Ramírez Casas (PSC) 
Sra. Alexandra López Lorente (BComú) 
Sra. Esther Flaquer García (BComú) 
Sra. Carolina Recio Cáceres (BComú) 
Sra. Rosa Martín Vega (BComú) 
 
Absents: 
 
Sra. Sonia Nieto Sánchez (PSC) 
Sr. Guillem Gabarnet Colomines (BComú)  
 
Convidats: 
 
Sr. Gabriel Duarte Garcia, Gerent del Districte 
 
Secretari: 
 
Ricardo Fernández Aranda, Lletrat, Secretari del Districte. 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
Constatada la existència de quòrum legal, obre l’acte la Presidenta del Consell del Districte de 
Nou Barris a les divuit hores i quaranta-un minuts,  la qual, dona la benvinguda tant al regidor,  
consellers/eres i públic presents a la sala com a aquelles persones que segueixen el 
desenvolupament de la sessió, bé a través de videoconferència a l’enllaç facilitat com a 
aquelles persones que segueixen la sessió a través de l’streaming. 
 
D’altra banda, explica la dinàmica de funcionament de la sessió, indicant que primer es donaria 
resposta a les persones que han presentat les preguntes de forma anticipada i estiguin 
presents a la sala, desprès es donarà la paraula a les persones que per motius personals no 
han pogut fer les preguntes anticipades i, finalment, es donarà la paraula a aquelels persones 
del públic assistent que vulguin intervenir. 
 
En primer lloc, la presidenta del Consell del districte crida a les persones que han efectuat 
preguntes anticipades: 
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1) Angel Herrera 
 
Preguntes anticipades: 
 
“a)Volia saber si es faràn actuacions al districte pel tema d'ajuts a la rehabilitació dels barris i/o 

next Generation i ja que finalitza aquest any si es pot posposar per mes endavant ja que no 

dona temps a fer el tràmit. Barri Trinitat Nova. També el tema de les ITE (inspecció tècnica 

edifics)com es pot tractar i si son sancions si encara no shan fet per part de les comunitats de 

veïns i si poden fer els tràmits l' ajuntament amb ajuts als veïnats mes vulnerables 

b) Pel que fa al enllumenat encara hi han moltes zones al barri de trinitat que utilitzen el antic 

enllumenat taronja que dona un aspecte de barri marginal, no teniu previst canviar-lo per un de 

mes modern i de menys consum energètic tipus LED? 

c) Al barri de trinitat nova després de la reforma entre els carrers Aiguablava i Portlligat encara 

està el cablejat telefònic per les façanes i creuant-se entre els blocs,les instal·lacions per 

soterrarlos ja estàn fetes amb la reforma, per quan les companyies telefòniques es posaran a 

soterrar els cables? No pot fer alguna cosa l'ajuntament? 

d) També vui saber si teniu plantejat reforestar la part de la muntanya de collserola que està 

per damunt de Canyelles i els voltants ja qie es una zona sense arbres i molt àrida, seria 

recomanable reforestar aquesta part de la muntanya..” 

Com que l’intervinent no es troba present a la sala ni està connectat per videoconferència, 

s’acorda que, malgrat tenir les respostes preparades, li faran arribar per escrit a l’intervinent, un 

cop la consellera tècnica Sra. Sheila Maria Guerra Andrés aclareix a la presidenta que es pot 

saber l’adreça de correu de la persona a través de les dades que consten a la plataforma del 

Decidim. Barcelona. 

2) Jordi Vidal 

Preguntes anticipades: 

“Respecte l'àrea verda de residents (Zona 32) implantada aquest estiu, voldria que em 

responguessin a les següents qüestions: 

- És realitza efectivament un control de que els vehicles disposin del tiquet corresponent? 

- Com es realitza aquest control? 

- Es fa diàriament a tota la zona o de manera aleatòria en algunes zones? 

- Quants vigilants actuen a la zona? 

- Quantes propostes de sanció s'han imposar des de la implantació? 

- Quants vehicles s'han retirat de la zona verda? 

Estic totalment d'acord amb la implantació de l`àrea verda per les millores ambientals que pot 

provocar si hi ha una disminució de la circulació de vehicles a motor i s'optimitza la utilització de 

l'espai públic, però continuo observant vehicles estacionats sobrepassant àmpliament els límits 
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e dies ocupant la mateixa plaça o d'altres (amb matrícula estrangera) excedint-se del temps 

permès, i en cap cas he observat cap actuació. Tampoc he vist mai a cap vigilant exercint 

tasques de control a la zona verda (sí a la blava).No és just que uns seguim les normes, mentre 

altres le poden ignorar sense cap conseqüència i en perjudici de tots.” 

Mateixa situació, com que l’intervinent no es troba present a la sala ni està connectat per 
videoconferència, s’acorda que, malgrat tenir les respostes preparades, li faran arribar per 
escrit a l’intervinent. 
 

3) Joaquin Esteban 
 
Preguntes anticipades: 
 
“1ª Bancos 8   bancos entre hueco y hueco de cada palo rosa entre la pared del instituto 

valdemosa y la zona verde entre la acera de Piferrer i la zona verde, aquí hacen falta 8 bancos 

para poderse sentar los vecinos en los meses de calor, ya que esta especie arbórea hace 

mucha sombra y fresca en donde hay parolas no. Y papeleras en cada uno de los bancos esto 

es civismo por su parte. 

2ª Bandas rugosas en el cruce del paseo Andreu Nin y Rosello i Porcel tanto por el lado 

montaña como por el lado mar no hay bandas rugosas, lo mismo que por el paso de Andreu 

Nin tan poco existen las bandas rugosas. Por el lado mar en el paseo Andreu Nin esq. 

Valldaura tampoco existen las bandas rugosas. En Rosello i porcel con meridiana tampoco hay 

bandas rugosas. En el semáforo que hay entre el hotel son multiespai y el corte Ingles ni de 

una banda ni de la otra tampoco de lo mismo, paso Pintor Alzamora con meridiana tan poco 

ideen de lo mismo, paso Andreu Nin Rio de Janeiro tampoco hay de una banda y de la otra, 

lado montaña paso peatonal Santa Pau con paseo ciudad de Mallorca tampoco. Y por último el 

paso peatonal de Rio de Janeiro con Andreu Nin por un lado y por el otro con la calle velia 

tampoco. 

3ª Contenedores alguien me comento que los contenedores entre Escultor Ordoñez y Deyia 

esquina Piferrer eran accesibles mentira, los contenedores siguen siendo los mismos con los 

pedales a una distancia de 30 cts. de distancia entre ellos contenedores y el bordillo, por no 

decir metro y medio de distancia en deyia esquina Piferrer donde Uds. Hicieron el proyecto de 

una especie de jardín a lo largo del colegio palma de mallorca, pero se olvidaron de poner una 

plataforma entre los contenedores y el bordillo ya veo lo sensibles que son con las personas 

con movilidad reducida para poder tirar la basura orgánica e inorgánica como la de selección 

de basura, y luego quieren celebrar el día internacional del discapacitados que ejemplo dan 

usd.  En toda su legislatura si no se acuerdan de ellos para mejorar su calidad de vida. 

4ª civismo cultura y respeto:  A  los  niños/as  loque le tienen que enseñar es a estudiar 

aprender y ser unas personas de provecho    no  adoctrinarles diciéndoles cosas que son 

mentira podrida  como por ejemplo que España les roba, si los que roban o han robado están 

en Cataluña y en otras partes de España, los niños no van aprender política de esta clase, solo 

van a estudiar y aprender cosas buenas para el día de mañana sean unas personas con 

educación con respeto hacia los demás y cultos sin buscar altercados por la calle como otros. 

5ª modales cívicos:  modales  cívicos  aprender a respetar a los demás como son (si no 

quieres que te hagan mal  a ti, no se lo hagas a los demás)  ( lo que no quieras que  digan de ti, 
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no se lo digas a los demás, y si alguien te cuenta  algo de los demás, cállatelo y  guárdalo para 

ti mismo y se acaban los cuentos y defiende siempre que puedas a los  amigos/as y no dejes 

que se sigan peleando ni metas cizaña para que peguen al más débil )  esto es lo que tendrían 

que enseñar en los colegios  A niños/as”  

Mateixa situació, com que l’intervinent no es troba present a la sala ni està connectat per 
videoconferència, s’acorda que, malgrat tenir les respostes preparades, li faran arribar per 
escrit a l’intervinent. 
 

4) Coordinadora d’AAVV i entitats de Nou Barris 
 

Preguntes anticipades: 

Des de l'AVV Verdum volem saber : 

a)  data a partir de la qual el bus 11 passarà cada 10 minuts 

b)  data en què es posarà parada 132, de baixada , a Jardins Can Xiringoi, per facilitar accés a 

Cis Cotxeres 

c) data en què es tornarà a possar parada bus 11, de pujada, a Pg. Valldaura/pl Harry Walker, 

facilitant accés des de Cap Rio de Janeiro 

d) data en què es connectaran les dades d'horaris bus a la parada c/Almansa-c/Joan Riera 

En representació de la coordinadora hi és present la Sra. Yoyi Alvarez qui reitera les preguntes 

anticipades precisant a la pregunta b) que a banda del 132 hi hagi també parada de l’V29. 

El regidor contestat que ja es va parlar d’aquest tema a l’últim consell de barri, si bé diu que hi 

ha alguna novetat en relació a la informació que es va donar en el seu moment. 

A la pregunta a) el regidor diu que és un tema (que el bus 11 passi cada 10 minuts) que afecta 

a dos districtes: Nou Barris i Sant Andreu. La solució de Nou Barris està enllestida i encara 

s’està tancant la solució a Sant Andreu. Hi ha un calendari de reunions a Sant Andreu que està 

pautat i vol pensar que a curt termini es doni una solució integral. La part de Nou Barris està 

resolta, la de Sant Andreu s’ha de consensuar amb els veïns d’aquell districte. 

A la pregunta b) el regidor contesta que això té dos parts: una part és mobilitat i una altra part 

és TMB que és qui ha de fer la parada. Mobilitat ja ha fet un informe favorable i ara estem 

pendents que TMB posi la parada. No pot donar la data exacta (intentaran esbrinar quan TMB 

instal·larà la parada) però en qualsevol cas l’informe favorable ja està fet, la qual cosa, és una 

novetat respecte del que es va dir a l’últim consell de barri. 

A la pregunta c) el regidor contesta que estem de nou parlant del bus de la línia 11, per la qual 

cosa, també estant pendent que Sant Andreu els doni la solució perquè aquesta parada 

alterarà el recorregut de la línia 11. Confia en poder dir quelcom a la major brevetat amb el 

mateix advertiment que abans, és a dir, que Sant Andreu pugui consensuar la solució amb els 

seus veïns. 

No pot donar dates però assegura que estan a sobre del tema, depèn d’altres departaments i 

els estan apretant tot el que poden. 
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5) Paloma Martinez Checa 
 
Preguntes anticipades: 
 
“Des de l'escola Marta Mata, volem saber en quin moment es troba el compromís d'arreglar 
l'antiga casa del conserge per poder-ne fer ús com a espai per arts escèniques i polivalent. Va 
venir un arquitecte del districte abans de l'estiu, però no hem rebut resposta. També se'ns va 
dir que hi havia previst un pressupost. 
D'altra banda, en una Audiència Pública, vam manifestar la nostra preocupació per la manca de 
seguretat vial al carrer Casals I Cuberó a l'alçada de la nostra escola. Els vehicles passen 
massa ràpid i, a vegades, es viuen moment de perill a les sortides i entrades. També hem 
observat camions que entren marxa enrere a carregar o descarregar i patinets en contra 
direcció i massa velocitat. Va venir la Guàrdia Urbana, vam estar mirant al carrer la situació (no 
està ni senyalitzat que hi ha una escola), però no hem rebut ni resposta ni actuació.” 
 
No es troba la intervinent present a la sala però la Sra. Yoyi Alvarez intervinent número 4) 
demana que es doni resposta a la pregunta perquè també està interessada en aquest 
assumpte. 
 
El regidor contesta que el compromís d’arreglar la caseta de la escola Marta Mata que va 
adquirir personalment sembla obvi. El districte ha fet un traspàs de 40.000 euros al Consorci 
d’Educació que és qui pot fer la obra. El Consorci ja disposa dels diners i ja ho pot fer (redacció 
del projecte). No li sembla una obra de gran magnitud tot i que quan va anar a la escola, la 
directora li va dir la necessitat de netejar-la però desprès al Consorci li va dir que volien habilitar 
la caseta per convertir-la en un espai i això ja és més complex. En tot cas, el districte ha fet un 
traspàs econòmic al Consorci d’Educació. Lògicament nosaltres tenim tota la presa del món i, 
per tant, la directora de la escola el que ha de fer és apretar al Consorci per tal que executi la 
obra. 
 
Pel que fa a la manca de seguretat en el carrer Casals i Cuberó, és un tema que té dos 
qüestions diferents. Una té a veure amb Guàrdia Urbana per tal que posi algun sistema de 
control (ho estan abordant amb GUB). L’altra és veure si pot haver algun tipus d’intervenció 
urbanística que ajudi a pal·liar el problema. 
 
 
En segon lloc, la presidenta del Consell del districte crida a les persones que no han pogut 
efectuar preguntes anticipades per diverses raons però es troben presents a la sala. 
 

6) Amalia Pellicer 
 

Ve en representació de la Junta de l’AFA de l’escola Esplai. En el mes de juny va enviar al 
govern una pregunta respecte d’un gimnàs que necessita la escola. Ens vau explicar que 
s’havia fet un projecte fa anys però que es va paralitzar perquè un dels partits polítics del 
moment es va abstenir i, per tant, la votació va sortir que es parava l’esmentat projecte. 
Planteja que tenen un problema i que vol fer palès. Els nens de la escola, quan fa molta calor 
no poden fer educació física, quan fa molt fred tampoc, si plou tampoc poden fer educació 
física. Per tant, dels dies que tenen d’educació física es redueix moltíssim. Ells han proposat 
algun tipus de solució perquè tenen un pati a la part del darrera de la escola que actualment no 
poden utilitzar perquè els veïns els tiren tot tipus d’escombraries, des de preservatius a 
excrements d’animals. Per tant, aquell pati no el poden utilitzar i el seu espai cada vegada es 
redueix més. Per tant, demana si es pot moure aquell projecte que es va paralitzar en el seu 
dia. A més continuen tenint un greu problema amb les temperatures. Ara mateix, no perquè 
comença a fer fred però a la que comenci a pujar de nou la temperatura, tornaran a tenir el 
mateix problema. Es cert que el consorci els ha fet arribar uns quants ventiladors però són 
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ventiladors que arriben a dos metres i hem tinguts casos de nens que s’han desmaiat, vomitat, 
és a dir, que es tracta d’un problema greu. Per últim, també vol comentar el tema de la neteja al 
voltant de la escola. No sap quan es fa la neteja però és molt pobre. Hi ha dies que fa mala olor 
i està molt brut. Es cert que ha vist passar algun equip de neteja amb el cotxe aquell que té el 
ventilador per a recollir les fulles però no són fulles el que hi ha. Hi ha excrements, pixums... és 
horrible i és on estan els nens esperant per  entrar a la escola. 
 
El regidor contesta que no té present aquest cas i, per tant, emplaça a la intervinent a qui li 
expliqui amb més detalls tots els antecedents del cas que en aquesta sessió ha explicat de 
manera molt somera. Per tant, demana més informació d’aquest cas.  En segon lloc, el regidor 
contesta que entén que es tracta d’una escola pública i, per tant, tot el que està exposant la 
intervinent és de la responsabilitat del Consorci d’Educació o la Generalitat a través del 
departament d’educació. També lògicament l’Ajuntament de Barcelona com a part integrant del 
Consorci d’Educació. Per tant, voldria saber què els van dir o quin arguments van indicar per no 
fer el que demana la escola, atès que, els problemes que esmenta la intervinent no sembla de 
rebut. Per tant, demana a la intervinent que li faci arribar tota la informació amb detall i la 
tramitaran o parlaran amb qui toqui. La tercera cosa que vol comentar sí que és responsabilitat 
del districte com és tot l’espai públic que rodeja la escola i del que es diu que està molt brut. 
Prenen doncs nota i veuran si en aquest indret els serveis de neteja no estan actuant amb la 
diligència oportuna perquè s’hauria de netejar d’una manera normal. No obstant insisteix en 
rebre la informació respecte del que ha explicat en primer terme. 
 
La intervinent replica que ho va preguntar en una Audiència Pública del mes de juny i va ser el 
propi regidor el que els va dir que el projecte s’havia aturat per l’abstenció d’un dels grups 
polítics i que no té més informació al respecte. 
 
El regidor diu que a ell no li consta que cap projecte estigui paralitzat per culpa d’una votació 
d’algun grup polític però la intervinent diu que el regidor va explicar que la votació es va fer a 
l’Ajuntament i que va ser l’abstenció d’un grup polític el que va impedir seguir amb el projecte. 
 
La presidenta del Consell del Districte pregunta a la intervinent si pel que està demanant és un 
projecte per a la construcció d’un poliesportiu al pati que hi ha al darrera de la escola i que ho 
va visitar feia un temps. La intervinent diu que així és. Fa poc que forma part de la Junta de 
l’AFA però recorda que ho va plantejar en el mes de juny. 
 
Com el regidor no ho recorda, demana a la intervinent que li doni temps per refrescar el tema, 
què va passar amb aquella votació, la trucarà per tal que li expliqui millor aquest tema i parlarà 
amb el regidor d’educació per a  saber exactament què esta passant en aquest cas. 
 

7) Eduardo Castro 
 
Es veí del costat del pipi can de l’Avinguda Meridiana amb Via Favència i la seva queixa es 
centra en els sorolls que causen els gossos a totes hores del dia, pel matí, per la tarda, per la 
nit, de matinada, a totes hores. Ha escrit en diverses ocasions exposant el problema dels 
sorolls constants dels gossos i la resposta és que es posaran uns cartells on es diran que es 
compleixin uns horaris. Doncs bé, o els cartells són molt petits o la gent no sap llegir. Li 
agradaria que hi hagués algun tipus de solució com ara algun tipus de barrera o pantalla 
acústica per tal que no li arribin els lladrucs a casa seva. 
 
El regidor contesta que no té una resposta adequada ara mateix. Li pregunta si hi ha molts 
gossos. L’intervinent diu que és un pipi can molt concorregut al que van desenes de persones i, 
per tant, poden coincidir 7, 8 gossos a mes alhora i això li resulta molt cansat. Vol una solució 
perquè porta 4 anys amb aquesta situació i intentant comunicar-se amb el districte. 
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El regidor diu que la solució que el pipi can estigui aïllat acústicament no s’ha plantejar mai a la 
ciutat. Sobre el tema dels gossos hi ha un gran debat social amb moltes opinions a favor i en 
contra (tema lladrucs al marge). Traslladaran a l’àrea adequada que s’encarrega d’aquests 
temes i plantejaran el problema exposat per l’intervinent, la solució proposada i ja es veurà què 
opina l’àrea i li comunicaran a l’intervinent. No obstant això, l’intervinent replica que des de 
l’àrea li diuen que construiran més pipi can i així podran descongestionar la zona però no creu 
que això sigui la solució. 
 
El regidor contesta  que l’increment de pipi can és a nivell de ciutat i la política no pot consistir 
en que un barri disposi de 4 o 5 pipi cans. Prenen nota i traslladarà aquestes molèsties a l’àrea 
corresponent i veuran si hi ha algun plantejament conjunt perquè amb total seguretat aquest 
problema pot estar present en altres districtes de la ciutat. 
 

8) Bertrand de Five 
 
En primer lloc, explica que l’endemà la seva Fundació rebrà la medalla d’honor de la ciutat 
2022. Va anar a l’Ajuntament i ha vist que no hi ha places d’aparcament pe a minusvàlids. 
Considera que l’Ajuntament de Barcelona discrimina als minusvàlids. 
 
El regidor contesta que a la plaça Sant Jaume no hi ha plaça de res, no admeten cotxes, 
només arriben taxis i se’n van. A la plaça Sant Miquel tampoc es pot aparcar. 
 
L’intervinent replica que ha anat a molts ajuntaments i deixen aparcar, per la qual cosa, 
l’ajuntament de Barcelona els discrimina. 
 
El regidor diu que, en tot cas, l’ajuntament discrimina a tots els cotxes però l’intervinent diu que 
ell no parla de cotxes sinó de persones i que s’ha de diferenciar-los. El regidor diu que una 
cosa és desencotxar sobre el que no hi ha problema i una altra cosa és aparcar. L’intervinent 
replica que en canvi els polítics sí poden aparcar. El regidor ho nega i insisteix en que una cosa 
es desencotxar i una altra aparcar. Una altra cosa a estudiar és que determinats tipus de 
vehicles poguessin arribar a aparcar en alguna zona concreta però s’ha de mirar pels 
responsables però ara mateix aparcar a Sant Jaume i Sant Miquel està prohibit. L’intervinent 
diu que a Madrid els discapacitats poden entrar i aparcar en zones prohibides i no entén la 
radicalitat d’aquest ajuntament. En tot cas, el regidor diu que preguntarà si és factible que 
puntualment pugui haver en aquesta zona un espai d’aparcament per algun vehicle de 
discapacitats però dubta molt que a Madrid es pugui aparcar en zones com la Plaza Mayor, 
etc.. 
 
L’intervinent vol parar d’altres qüestions per no quedar encallats en aquest tema però diu que la 
part humana d’aquest ajuntament està arraconada i sense sensibilitat. 
 
En segon lloc, diu que falta aparcament per a discapacitats al carrer Artesania incomplint el 
mandat de la llei. Ho porta reclamant 7 anys i encara no hi ha solució. 
 
En tercer lloc, diu que li ha agradat molt l’encesa de llums a Nou Barris i com ha quedat la plaça 
Major de Nou Barris però s’ha quedat trist per veure com han quedat altres carrers on el 
comerç necessita respirar, necessita llums, que la gent es mogui, que puguin vendre, que la 
gent compri, que els comerciants puguin desenvolupar la seva activitat. Volem que els 
comerços aixequin el cap però els donem molt poc accessibilitat pel tema de l’enllumenat. 
 
Per últim, torna a demanar l’ampliació de la seva plaça d’aparcament de minusvàlid (és la 
quarta vegada que ho demana al districte). Té una furgoneta i per a poder entrar la cadira de 
rodes ha de demanar al veí que mogui el seu cotxe. Ho torna a demanar, ates que, porta 1 any 
i 6 mesos demanant-ho. 
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El regidor contesta que el Gerent mirarà el tema de l’ampliació de la plaça d’aparcament de la 
furgoneta perquè s’ha de veure si es pot fer des del punt de vista de redistribució de les places 
d’aparcament. 
 
Pel que fa a la plaça d’aparcament a la zona del poliesportiu del carrer Artesania creu que 
estarà resolt a curt termini. Creu que li donaran una resposta positiva en pocs dies sobre 
aquest tema. No obstant, sí hi ha una informació que vol donar a l’intervinent i que hauria de 
tenir en compte i és que el 20% de les places de minusvàlids que hi ha a la ciutat de Barcelona 
estan a Nou Barris. Pot ser que amb aquest volum hi hagi poc atesa o mal atesa però també és 
cert que la sensibilitat del districte respecte del tema dels minusvàlids és molt alta i que algunes 
de les places no estan correctament utilitzades (hi ha molta picaresca). 
 
En tercer lloc, la presidenta del Consell del Districte dona la paraula a les persones presents a 
la sala que no han fet preguntes anticipades però que volen intervenir en aquesta sessió. 
 

9) Francisco Garrobo 
 
Pregunta pel carril bici d’Arnau d’Homs. S’havia dit que es faria, que s’estava plantejant i el que 
s’ha fet és tornar a pintar les línies a Arnau d’Homs però només una part, mantenint la part 
d’abaix. Diu que cada dia circula per allà i dona molta por creuar Fabra i Puig. És per la pròpia 
seguretat de ciclistes i vianants. Alguns utilitzem la bicicleta per moure’ns i anar a treballar i 
s’ha de baixa de la bici i creuar caminant però hi ha molta gent que no ho fa i un dia els cotxes 
s’emportaran a algú si és que no ha passat ja. Quan es pena fer la connexió i unir els dos trams 
de Fabra i Puig que són molt perillosos? quan el projecte de carril bici per Fabra i Puig està ja 
aprovat pels pressupostos participatius. 
 
El regidor contesta que , pel que fa al projecte de Fabra i Puig, s’està dialogant amb el grup 
promotor per trobar la solució adequada conjuntament amb mobilitat perquè s’han de fer aquí 
tres tipus de moviments complexes: un moviment de serveis, un moviment d’autobusos i la 
solució a aquest problema. Per tant, tot el que s’acordi es farà de comú acord amb el grup 
promotor perquè estem parlant amb ells. 
 
Segon tema, Arnau d’Homs. En els Consells de Barri de Vilapicina i Porta els hem dit que farem 
una reunió immediat amb veïns i amb l’associació de veïns per veure com articulem aquest 
tema perquè hem de consensuar amb el veïnat la retirada d’un nombre important de places 
d’aparcament. És un tema que s’ha de resoldre perquè el tenim a mitges i no pot quedar així. El 
que t’ha de tranquil·litzar és que el projecte de Fabra i Puig no s’està fent res que no s’estigui 
consensuar amb el grup promotor. 
 
Dona la paraula la Gerent del Districte per tal que pugui donar algun detall més. 
 
El gerent diu, per a completar la informació, que això s’està treballant en la comissió de 
seguiment dels pressupostos participatius, convidant a tots els promotors dels projectes 
aprovats. La darrera reunió s’ha fet aquest mateix mes. En el cas del carril bici de Fabra i Puig, 
la proposta original era connectar l’avinguda Meridiana per tot Fabra i Puig fins arribar al Parc 
del Turó de la Peira, que és la proposta que es va votar. Desprès d’un anàlisi de mobilitat, es va 
replantejar la proposta i es va plantejar als promotors de la proposta a principis del 2022 una 
modificació del projecte consistent en fer la baixada pel carrer Escòcia i només un carril de 
pujada per Fabra i Puig des de l’avinguda Meridiana fins a Virrei Amat. Desprès d’analitzar-lo 
amb les diferents àrees implicades, no es va poder consensuar quina proposta es podia fer 
perquè hi havia un conflicte d’interessos per part dels vianants, atès que, no es trobava una 
solució satisfactòria per a reubicar tots els contenidors, tampoc es podien treure els dos carrils 
de circulació de vehicles provats al marge del carril bus. En definitiva, no es trobava una solució 
vàlida pel la col·locació dels contenidors (s’havien de posar a unes voreres força 
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congestionades avui en dia). Tampoc es trobava una solució vàlida per la zona de càrrega i 
descàrrega per la mateixa raó. En definitiva, el conflicte no tenia una solució fàcil i ho vam 
traslladar als promotors i, com alternativa, van pactar amb els promotors executar un carril bici 
de baixada pel carrer Escòcia i encarregar un pla integral de mobilitat de Fabra i Puig i entorns 
per a trobar solució no només al carril bici incloent el fet que no es poden eliminar cap dels dos 
carrils de vehicles privats així com el carril destinat al transport públic. Aquest anàlisi inclou des 
de l’avinguda Meridiana fins el Parc del Turó de la Peira, és a dir, recuperem tot el traçat. Així 
mateix, han detectat dos àmbits d’incertesa. Un seria el tram entre avinguda Meridiana i Virrei 
Amat perquè aquest espai està força dibuixat, la secció és força difícil i és on ens ha generat 
l’últim conflicte però també des del districte veiem com una oportunitat generar aquest pla de 
mobilitat al tram entre Virrei Amat fins el Parc del Turó de la Peira. Aquest tram a diferència de 
l’altre, està tot per fer, la secció està per ser remodelar integralment. En aquest sentit, el pla de 
mobilitat ens donarà solució no només pel carril bici sinó una oportunitat de transformació. 
Explicat això als promotors, atès que hi hauria un sobrant de diners respecte del projecte inicial 
del carril bici, ens han demanat intentar aprofitar aquest sobrant per fer o promoure carril bici a 
la resta del districte. Per tant, tenim un treball amb mobilitat per analitzar altres opcions dins de 
Nou Barris. Ells van proposar i així s’estudiarà fer carril bici a Fabra i Puig des del Parc del Turó 
de la Peria fins al Passeig Valldaura així com la possibilitat de fer carril bici al Passeig Valldaura 
en sí mateix però s’ha d’estudiar perquè queda fora del que es va votar. En resum, baixada pel 
carrer Escòcia amb projecte ja redactat (a executar a mitjans del 2023), pujada per Fabra i Puig 
es va plantejar un canvi a través d’un pla integral de mobilitat abastant des de l’avinguda 
Meridiana al Parc del Turó de la Peira i estem estudiant alternatives per a gastar el sobrant de 
diners del projecte inicial. 
 

10) Rafael González 
 
Comença la seva intervenció indicant que des de la darrera Audiència Pública fins al present 
moment, entén que han ocorregut determinats fet que val la pena analitzar i preguntar a 
l’Ajuntament. El primer fet és que l’alcaldessa de Barcelona ha rebut un revés judicial. S’havia 
arxivat la causa per les donacions atorgades segons la seva opinió de manera il·legal a 
determinades associacions. La causa fou arxivada, va ser recorreguda davant l’Audiència 
Provincial de Barcelona, la qual, ha considerat que s’ha de continuar indagant. Doncs bé, com 
a veí de la ciutat de Barcelona així com la resta de veïns tenen dret a saber això que ara 
preguntarà: si hi ha una mínima transparència en aquest aspecte de les subvencions, hauria 
d’haver fet un exercici de transparència immaculat, presentant tota la documentació de la causa 
per tal que la ciutadania veiés que no té res a amagar. Aquesta iniciativa no s’ha produït fins 
ara per part de l’alcaldessa i és el que ell demana perquè els veïns puguin constatar que 
aquestes donacions no s’han donat a dit o per raons polítiques sinó per raons de servei públic. I 
en aquest exercici de transparència el que s’hauria de saber és quins diners han rebut 
aquestes associacions,  en què s’han utilitzat i quin assoliments han obtingut. 
 
En segon lloc pregunta en relació amb el mercat de Montserrat. Han començat les obres i com 
a veí del barri no li agrada passar per les tanques que han col·locat les empreses constructores 
i en una de les cantonades de la tanca es veu en petit u rètol que diu “protecció no se què”. 
Considera que amb els diners públics en les adjudicacions dels contractes, no es poden pagar 
extorsions ni es poden permetre “retolets” d’aquest estil a les tanques, per la qual cosa, 
demana al districte i a la GUB o la policia per tal d’indagar si hi ha hagut extorsió per part de 
persones per a protegir la obra. 
 
En tercer lloc, parla en relació a la zona de l’aparcament d’on es van fer les obres del metro de 
Trinitat Nova. L’Ajuntament va treure tots els “escombros” i va adequar l’espai però hi ha un 
sidral considerable perquè com no estan definides les places o en ordre perquè és un solar. 
Per tant, no s’ha sectoritzat la zona d’aparcament de manera que allò és com la selva: cotxes 
abollats, cotxes abandonats, persones que es dediquen a comprar i vendre cotxes ocupant les 
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places o els dies que hi ha futbol en el camp de les Roquetes que ve gent de fora o els dies 
que hi ha mercat que també ve gent de fora ocupant les places. Per tant, això considera que 
s’ha de mirar sectoritzant la zona i treure els cotxes abandonats  o sense assegurança per part 
de GUB. 
 
El regidor contesta, pel que fa a la tercera qüestió sobre l’aparcament de vehicles en el solar 
que ho miraran. Respecte de la segona pregunta sobre la suposada extorsió a adjudicataris 
d’obra pública, diu que traurà més informació perquè considera inacceptable que hi hagi 
extorsió. 
 
Respecte de la primera qüestió sobre el revés judicial a l’alcaldessa i la demanda de 
transparència, el regidor diu que els equips i els lletrats estan donant totes les explicacions al 
jutge i té la completa seguretat que no hi ha cap anormalitat aquí. D’altra banda, un grup 
municipal ha preguntat sobre això a la Comissió de Plenari sobre Drets Socials i és allà on 
s’han donat les respostes oportunes. En tot cas, creu que és un procés que segueix el seu curs 
i que la resposta jurídica de l’Ajuntament demostrarà que aquí no hi ha cap actuació irregular. 
Està convençut d’això. Més enllà d’això, aquest tema està judicialitzat i no té res més a dir. 
 
A continuació intervé de nou la Sra. Alvarez en representació de la coordinadora d’entitats de 
Nou Barris (intervinent núm. 4) per a replicar la intervenció del Sr. González sobre el tema de 
les subvencions. Ella diu que és presidenta de l’associació de veïns de Verdun i, com 
associació de veïns, reben una subvenció municipal, poden assegurar a tothom que, per rebre 
subvencions, s’ha de fer tota una tramitació que no és senzilla, que tot s’ha de justificar, tant la 
demanda com desprès la concessió. Considera que s’està fent una campanya per part de 
determinats partits contra la recepció de subvencions i diu que tot es fa amb la llei a la mà i es 
molt carregosa tota la justificació perquè s’ha de justificar tot i vol que consti el que ha dit en 
acta. 
 
Davant alguna discussió verbal entre el públic, excepcionalment intervé la presidenta del 
Consell del Districte, parlant com a membre de la Comissió de plenari de Drets Socials, dient 
que aquest terme es va plantejar a la Comissió i exhorta al públic a que miri la gravació en la 
que s’han donat totes les explicacions, que estan molt clares. S’han donat les explicacions, s’ha 
donat tot el material documental pel seu anàlisi i mentre no hi hagi alguna novetat o avenç 
judicial considera que aquest tema ha de tancar-se. Tot està signat per interventors, secretaris 
jurídics...Reitera que la gent visualitzi la gravació de la Comissió. 
 
Per últim, a petició del grup municipal de Barcelona en Comú, la presidenta del Consell del 
districte dona la paraula a la consellera Sra. Carolina Recio Cáceres. La consellera, a banda de 
confirmar les paraules de la Sra. Alvarez, diu que tots els informes sobre les subvencions són 
públics, es poden consultar, són subvencions que venen de fa temps perquè aquest 
Ajuntament té molta tradició en treballar i aportar ajuts a entitats que treballen per a la ciutat en 
matèria de drets fonamentals com ara Creu Roja, Caritas i moltes altres, tractant-se d’un model 
de treball en xarxa i compartit. Es una denúncia que la fiscalia ja ha arxivat dos cops i que s’ha 
reobert a instància d’una entitat que es diu associació per a la transparència i la democràcia, 
sent una entitat pantalla (de que no sabem ben bé que hi ha al darrera o que es pot sospitar) 
que no aporta més proves que pantallazos i informacions de diaris. Contra això, nosaltres tenim 
informes signats per diferents funcionaris, atès que, qualsevol cosa, passa pel control de 
diferents òrgans municipals. Vol aclarir que aquest Ajuntament ha fet un esforç molt important 
en transparència a través de webs on es publiquen tots els informes i el mateix es pot dir 
respecte de les subvencions. 
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I sense més assumptes a tractar, la presidenta del Consell del Districte aixeca la 

sessió quan són les dinou hores i quaranta-dos minuts                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               

 


